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Política
DIMECRES

26 DE MAIG DEL 2010

IMPORTANT PRESÈNCIA

Va assistir a l’acte el
director del SEPBLAC,
Ignacio Palicio, que
recentment va rebre
al cap de la UIF

HERRERO DE MIÑÓN

L’encarregat de
presentar Bartumeu a
l’acte va ser
especialment
representatiu

López confirma que l’IVA serà
del 5% i un reduït de l’1%

DECLARACIONS DEL TITULAR D’ECONOMIA I FINANCES

b

EL PERIÒDIC*
ANDORRA LA VELLA

b

El Govern confia
que CR i PS arribin
a una entesa en
aquesta matèria

E
l ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López, va infor-
mar en una entrevista a la
ràdio nacional que el Go-

vern aprovarà en qüestió de dues o
tres setmanes el Projecte de llei de
l’IVA, per tal que aquest text pugui
entrar a tràmit parlamentari al més
aviat possible, confirmant una dada
significativa: que el tipus general
serà del 5%, a banda d’un tipus re-
duït que se situarà finalment en
l’1%, en la línia del que ja s’havia
vingut anunciant des de l’Executiu.

D’aquesta manera, el text que
completarà la reforma tributària tin-
dria aquestes dues modalitats i, se-
gons López, a dia d’avui hi ha una
gran confiança que CR i PS trobin
els punts de consens suficients com
per tirar endavant aquest text en el
moment de la seva votació al Con-
sell General. De fet, el ministre va si-
tuar aquest punt en una primera
línia de prioritats, considerant que
«el nostre país s’hi juga molt» amb
aquesta reforma.

López va valorar el fet que en el si
de la Comissió legislativa de Finan-
ces i Pressupost tots dos grups, tant
PS com CR, «hi estan posant molt de
la seva banda» per concretar els can-
vis legislatius a una reforma «inajor-
nable». La previsió del Govern és que
la reforma tributària pugui ser una
realitat a la tardor, després que fina-
litzi el seu tràmit parlamentari i re-
solgui les diferents interpretacions
que es puguin produir a l’esmenat,

amb la qual cosa els con-
tactes durant l’estiu
s’hauran d’intensificar
per tal de prosperar.

COMPAREIXENÇA / D’altra
banda, el ministre va ex-
plicar que demanarà
una compareixença da-
vant la Comissió de Fi-
nances per expl icar
l’abast d’aquesta llei,
així com l’impacte ma-
croeconòmic que tindrà
el text. En aquest sentit,
a la darrera sessió de
control, López va re-
conèixer que la manera
més viable de progressar
en aquest tema serà en-
trar el text a tràmit par-
lamentari mentre que es
completen els últims in-
formes que analitzaran
les projeccions macroe-
conòmiques.

En relació amb les re-
formes que han estat ne-
cessàries a Espanya a
l’hora de reduir l’impor-
tant nivell de dèficit,

López va explicar que la situació
d’Andorra no es pot comparar amb
la del país veí, on les previsions per
al 2010 indiquen un tancament
d’entre el 10% i el 12% de dèficit res-
pecte al PIB, mentre que a Andorra
la xifra estarà entre el 3% i el 4%.
Amb aquesta valoració, el ministre
va justificar que «no és versemblant»
aplicar mesures com ara retallar el
sou dels funcionaris. H
*politica@andorra.elperiodico.com

El ministre
compareixerà davant
la comissió legislativa
per explicar la llei

ACTIVITAT PARLAMENTÀRIA

La Comissió de Finances tanca
l’informe de la tercera llei bancària
b

M. R.
ANDORRA LA VELLA

bLa votació del text
podrà així tenir lloc el
pròxim 3 de juny, amb
sintonia entre PS i CR

La Comissió legislativa de Finances i
Pressupost va cloure ahir l’informe
de la tercera llei bancària, després
que la setmana passada aquest text
quedés pràcticament enllestit i úni-
cament pendent d’adequar l’exposi-
ció de motius a alguns dels canvis
transaccionals introduïts. D’aquesta
manera, el Projecte de llei de règim
d’autorització per a la creació de no-
ves entitats operatives del sistema fi-
nancer podrà ser sotmès a votació
dijous de la setmana vinent, su-
mant-se així a la Llei sobre el règim
jurídic de les entitats financeres
d’inversió i de les societats gestores
d’organismes d’inversió i de les so-
cietats gestores d’organismes d’in-
versió col.lectiva, així com a la Llei

de règim jurídic de les entitats
bancàries i de règim administratiu
bàsic de les entitats operatives del
sistema financer.

PS i CR comparteixen molts
punts en comú a la Llei d’obertura
bancària, mentre que amb ApC serà
més difícil obtenir la consideració
positiva a la Casa de la Vall. De fet,
els socialdemòcrates han acceptat o
transaccionat bona part de les esme-
nes proposades pels reformistes, un
fet que fonamenta l’opció que el
text sigui aprovat amb un suport de
25 dels 28 consellers. En el cas d’una
de les demandes de CR per tal que
s’eliminessin els numerus clausus en
les autoritzacions, aquesta opció
queda oberta, de manera que no es
descarta que en un futur es puguin
deixar definitivament obertes les

llicències sempre i quan es complei-
xin els requisits que supervisarà
l’INAF.

MÉS ACTIVITAT AL CONSELL / D’altra
banda, el butlletí del Consell Gene-
ral emès ahir va reflectir la conside-
ració negativa de l’esmena reformis-
ta al Projecte de llei de crèdit ex-
traordinari per finançar les despeses
derivades del conveni entre el Go-
vern i la cambra de Notaris per con-
tinuar el projecte de microfilmació,
digitalització i mecanització dels
protocols notarials de l’Estat, que
pretenia que el crèdit fos finançat
mitjançant «un increment d’ingres-
sos». A més, Sindicatura va acceptar
la pròrroga demanada pel president
d’ApC, Eusebi Nomen, al termini
per presentar esmenes al Projecte de
llei de mesures provisionals en rela-
ció amb el règim de l’energia elèctri-
ca. Finalment, es va aprovar una ses-
sió informativa pública del ministre
d’Interior, Víctor Naudi, davant la
comissió homòloga, el 10 de juny. H

Sindicatura accepta la
pròrroga demanada per
ApC per esmenar la Llei
de l’energia elèctrica

33 El ministre Pere López.
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